
Zápisnica 

z II. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Močenku mimo plánu práce v roku 2023 konaného 

dňa 03.05.2023 o 17.30 hod.  

v zasadacej miestnosti Kláštora v Močenku na Školskej ul. č. 1690, 951 31 Močenok 

 

Prítomní: PaedDr. Roman Urbánik, starosta obce 

 Ing. Rastislav Benčík - poslanec OcZ  

 Bc. Ľuboš Blažo - poslanec OcZ 

 Ing. Gabriel Bleho - poslanec OcZ  

 Ing. Marek Mesároš - poslanec OcZ  

 Ing. Lukáš Minár - poslanec OcZ  

 Mgr. Roman Révay - poslanec OcZ 

 Mgr. Monika Straňáková Kohútová – poslankyňa OcZ 

 Mgr. Peter Sýkora - poslanec OcZ  

 Ing. Stanislav Šimko - poslanec OcZ  

 Ing. Jozef Šuvada – poslanec OcZ 

 PaedDr. Lucia Tóthová – poslankyňa OcZ 

 

Ostatní prítomní: Milena Veresová, hlavná kontrolórka obce 

 Monika Ternerová, zamestnankyňa Obecného úradu v Močenku  

 občania 

 

Ospravedlnení: Ing. Lucia Benčíková, prednostka úradu 

 

 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 

II. zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Močenku mimo plánu práce v roku 2023 otvoril a viedol 

PaedDr. Roman Urbánik, starosta obce. Na začiatku zasadnutia privítal prítomných poslancov  

a skonštatoval, že počet poslancov v zasadacej miestnosti je 11, t. j. Obecné zastupiteľstvo  

je uznášaniaschopné. 

Starosta obce uviedol, že o zvolanie OcZ požiadali dňa 19.4.2023 šiesti poslanci OcZ - Ing. Rastislav 

Benčík, Bc. Ľuboš Blažo, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko a Ing. Jozef 

Šuvada. 

 

Starosta obce navrhol, aby návrhová komisia pracovala v nasledovnom zložení: Mgr. Peter Sýkora, 

Ing. Stanislav Šimko, Mgr. Monika Straňáková Kohútová. 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní:11 

Za:11 

Ing. Rastislav Benčík, Bc. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, 

Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, 

Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Za overovateľov zápisnice starosta obce navrhol Ing. Rastislava Benčíka a PaedDr. Luciu Tóthovú. 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:11 

Za: 11 

Ing. Rastislav Benčík, Bc. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, 

Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, 

Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 
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Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Za zapisovateľku starosta obce určil zamestnankyňu Obecného úradu Močenok Moniku Ternerovú. 

 

Uznesenie č. 1. – II./MOZ/2023  

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení: 

Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Mgr. Monika Straňáková Kohútová 

 

za overovateľov zápisnice určuje: 

Ing. Rastislava Benčíka, PaedDr. Luciu Tóthovú 

 

b) určuje 

za zapisovateľku: Moniku Ternerovú 

 

 

2. Schválenie programu rokovania 

 

Starosta obce uviedol, že návrh programu II. zasadnutia obecného zastupiteľstva mimo plánu práce 

v roku 2023 bol poslancom doručený spolu s pozvánkou na zasadnutie obecného zastupiteľstva. Návrh 

programu bol zverejnený na úradnej tabuli, webovom sídle obce, elektronickej úradnej tabuli  

a v káblovej televízii. Následne starosta obce prečítal program rokovania. 

 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice, určenie zapisovateľa zápisnice 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Návrh na vyhlásenie miestneho referenda o navrhovanej činnosti „Centrum cirkulárnej 

ekonomiky (CCE) Šaľa“ 

4. Záver 

 

Starosta dal hlasovať o predloženom návrhu programu rokovania, ktorý bol zverejnený v zmysle 

§12 ods. 4 zákona o obecnom zriadení. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:11 

Za: 11 

Ing. Rastislav Benčík, Bc. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, 

Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, 

Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Starosta obce skonštatoval, že program rokovania II. zasadnutia OcZ v Močenku mimo plánu práce 

bol schválený. Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy. 

 

Uznesenie č. 2. – II./MOZ/2023 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku  

schvaľuje 

predložený program rokovania, ktorý bol zverejnený podľa § 12 ods.4 zákona o obecnom 

zriadení 

 

 

3. Návrh na vyhlásenie miestneho referenda o navrhovanej činnosti „Centrum cirkulárnej 

ekonomiky (CCE) Šaľa“ 

 

Starosta obce odovzdal slovo poslancovi Mgr. Petrovi Sýkorovi - zástupcovi za navrhovateľov 

zvolania mimoriadneho zasadnutia OcZ. Mgr. Peter Sýkora uviedol, že viacerí z poslancov sú za to, 
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aby voliči vyjadrili svoj názor k spaľovni v referende. Následne predniesol návrh znenia uznesenia:  

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

I.) schvaľuje na návrh skupiny poslancov vyhlásenie miestneho referenda Obecným 

zastupiteľstvo v Močenku v súvislosti s investičným zámerom ewia, a.s., Tomášiková 64, 831 04 

BRATISLAVA na vybudovanie CCE Šaľa. Referendová otázka znie:  

„Ste za výstavbu Centra cirkulárnej ekonomiky na energetické zhodnocovanie odpadov (spaľovne) 

v katastrálnom území obce Močenok?“ 

 

II.) vyhlasuje miestne referendum nasledovne: 

1. otázka, ktorá sa predkladá oprávneným voličom na rozhodnutie, znie:  

„Ste za výstavbu Centra cirkulárnej ekonomiky na energetické zhodnocovanie odpadov (spaľovne)  

v katastrálnom území obce Močenok?“ 

2. miestne referendum sa vykoná dňa 24.6.2023 od 7.00  hod. do 20.00 hod.,  

3. oznámenie o vyhlásení miestneho referenda bude vyhlásené dvakrát v obecnom rozhlase, 

zverejnené na úradnej tabuli, na centrálnej elektronickej úradnej tabuli, v teletexte Káblovej Televízie 

Močenok a na webovom sídle obce.  

 

III.) zriaďuje komisiu pre miestne referendum v zložení: 

1. Ing. Rastislav Benčík 

2. Diana Moravčíková 

3. Silvia Dobrovodská 

4. navrhol doplniť 

5. navrhol doplniť 

Náhradníci:  

1. Ing. Stanislav Šimko 

2.  Renáta Janičová  

3.   navrhol doplniť 

 

IV.) určuje komisii pre miestne referendum termín na jej prvé zasadnutie 10. mája 2023. 

 

V.) schvaľuje odmeny zapisovateliek, predsedov, podpredsedov a členov okrskových komisií  

a miestnej komisie pre referendum, ktoré budú hradené z rozpočtu obce. 

 

Po prečítaní návrhu bola 5 min. technická prestávka. Po nej boli doplnení chýbajúci členovia  

do komisie pre referendum (Mgr. Roman Révay a PaedDr. Lucia Tóthová) a náhradník (Ing. Gabriel 

Bleho).  

 

Starosta obce sa spýtal, či sa chce niekto vyjadriť k predloženému návrhu. 

 

Mgr. Roman Révay – referendová otázka sa otvárala na zasadnutí obecného zastupiteľstva mimo 

plánu práce 8.2.2023. Dňa 14.4. bolo zverejnené video na petičnú akciu k referendu, zásadná otázka  

je k termínu referenda – najväčšiu šancu na úspešné referendu predpokladá v spojení s voľbami  

do Národnej rady SR 30.9.2023. Iným termínom môže prísť k zneplatneniu referenda.  

 

Mgr. Peter Sýkora – hlasovať o tejto problematike navrhoval formou referenda on spolu s poslancami 

Blažom, Minárom, Šimkom, Šuvadom a Benčíkom. Navrhujeme tento termín. 

 

Ing. Marek Mesároš – keby bolo na februárovom zasadnutí zastupiteľstva schválené uznesenie 

o nesúhlase výstavby spaľovne, nemuselo prísť k referendu. Rozbehli 2 petície – jednu za nesúhlas 

s výstavbou spaľovne a druhú za vyhlásenie referenda. Samozrejme ak neprejde návrh na septembrový 

termín konania referenda, budú hlasovať aj za navrhovaný termín 24.6., ale obyvatelia majú dostať 

taký termín, v ktorom sa môže zúčastniť čo najväčšia časť obyvateľstva – teda by prosil dať im 

možnosť hlasovať v septembri.  

Predniesol pozmeňujúci návrh – Keďže o schválení uznesenia OcZ o konaní miestneho referenda 

nesmie uplynúť viac ako 90 dní, navrhol zvolať zasadnutie zastupiteľstva mimo plánu práce dňa 2.8., 

na ktorom by bol navrhnutý na schválenie návrh uznesenia o konaní miestneho referenda dňa 

30.9.2023. 
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Ing. Stanislav Šimko – nesúhlasil s tým, že 30.9. je viac či menej vyhovujúci termín ako 24.6. Chce, 

aby mali občania čím skôr právo vyjadriť svoj názor. 

 

Ing. Rastislav Benčík – táto problematika nabrala rozsiahly rozsah v Močenku. Spojenie volieb 

nepovažujem za šťastné riešenie, ak je nejaký veľký problém, treba ho riešiť čo najskôr a je jedno aký 

je dátum. 

 

poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová – ak chceme mať úspešné referendum, malo by byť 

v termíne kedy je väčšia pravdepodobnosť, že tí ľudia prídu.  

 

poslanec Mgr. Roman Révay – navrhli ste referendum 24.6. Spýtal sa poslancov, či môžu verejne pred 

kamerou deklarovať, že ak príde aj malá časť občanov, napr. 10%, ale 50 % z nich bude proti výstavbe 

spaľovne, či to budú akceptovať. 

 

poslanec Bc. Ľuboš Blažo – osobne je za to, aby bolo referendum čo najskôr a vyzval obyvateľov, aby 

prišli hlasovať, nech už bude termín referenda akýkoľvek. 

 

poslanec Ing. Lukáš Minár – vyhlásil, že aj keď nebude referendum právoplatné, zahlasuje  

za väčšinu. 

 

poslanec Mgr. Roman Révay – na termín 30.9. narážal aj z ekonomického hľadiska, že by to bolo 

jednoduchšie. 

 

Starosta – vysvetlil, že opak je pravdou – v ostatnom období má obec veľký problém so zháňaním 

členov do volebných komisií. Tiež priestorovo by to bolo problematické a v neposlednom rade ide aj 

o rozdielne odmeny pre členov komisií vo voľbách a v referende.  

 

poslanec Ing. Marek Mesároš – je fajn, že sa poslanec Minár postaví na stranu väčšiny aj keď príde 30 

percent voličov. Ale pre štátne orgány je dôležité, aby bolo referendum úspešné, teda musí byť viac 

ako 50 % účasť oprávnených voličov. O neúspešnom referende sa nebude nikto na úradoch baviť. Je 

jedno, kto prvý navrhol referendum, obec je tu pre obyvateľov a mal by to byť termín, kedy môžeme 

očakávať najväčšiu účasť. 

 

Starosta – v uznesení nie je chyba, je napísané správne. Ak je v uznesení chyba, opravíme ju. Ostatné 

sú len dohady a spochybňovanie návrhu. 

 

poslanec Ing. Stanislav Šimko – kolegovia majú otázku o úspešnosti referenda. Položme si takto 

otázku – bude úspešné, keď bude odsúhlasená alebo neodsúhlasená výstavba spaľovne. Nemyslím si, 

že termín hrá nejakú rolu, ak sa ľudia chcú vyjadriť. 

 

Do rokovania zastupiteľstva bez udelenia slova vstúpil občan Ladislav Benčík – prečo nemá právo 

k tomu niečo povedať, že sa o spaľovni dozvedel pred 2 týždňami rovnako ako polovica obce.  

 

Starosta – upozornil občana Ladislava Benčíka, že o danej téme sa spolu rozprávali v centre obce pred 

1,5 rokom. Vyzval občanov, aby nerušili zasadnutie obecného zastupiteľstva, prestali vykrikovať  

po poslancoch, urážať ich a zastrašovať. Každý má právo na svoj názor. 

 

poslanec Mgr. Peter Sýkora – nemá problém ani so septembrovým termínom referenda. Problém má 

s očierňovaním členov zastupiteľstva a preto chce, aby to bolo čím skôr a bude sa snažiť o to, aby čím 

viac ľudí prišlo vyjadriť svoj názor. 

 

občianka Zuzana Selešiová – spýtala sa, či si myslia, že sú ľudia dostatočne informovaný o spaľovni, 

či sú občanom poskytnuté informácie. Či boli zverejnené aj vedecké články z oblasti spaľovní, ktoré 

potvrdzujú zvýšený počet dioxínov v pôde a v ovzduší, zvýšený popolček, že v Košiciach vzniklo 

samovznietenie kvôli nadmernému množstvu metánu. 

 

Starosta – obec nie je v tejto veci odborníkom, aby dávala takéto informácie. V Košiciach bol osobne 

a nevidel tam nič z toho, čo občianska Selešiová menovala. Netvrdí že to tam nie je, iba že to nevidel. 
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občan Martin Tomčala – navrhol hlasovanie občanov, ktorí prišli na OcZ, ktorý termín by vybrali oni 

a tým by poslanci dostali objektívnejší pohľad na vec. Spýtal sa, prečo pozvánka o zasadnutí obecného 

zastupiteľstva nie je zaslaná občanom cez infomaile, lebo nie každý číta obecnú web stránku. 

A poprosil pána Biceka z ewie, aby ich nefotil.  

 

Starosta – ozrejmil, že vyhlasovanie v rozhlase aj oznam v teletexte KTV boli komerčné oznamy ewie 

a.s. Zákon ukladá spôsob, akým má obec zvolávať obecné zastupiteľstvo a ten je dodržaný.  

 

poslanec Mgr. Peter Sýkora – poprosil p. Biceka z ewie, a. s., aby fotky nepoužíval a vymazali ich. 

 

poslanec Ing. Marek Mesároš zopakoval návrh uznesenia s termínom konania referenda 30.9.2023. 

Následne dal starosta obce o ňom hlasovať. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:11 

Za: 5 

Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: Ing. Rastislav Benčík, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada 

Zdržali sa: Bc. Ľuboš Blažo, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Peter Sýkora 

 

Starosta konštatoval, že pozmeňujúci návrh poslanca Mesároša nebol schválený.  

 

Vrátil sa k pôvodnému návrhu, ktorý predložil poslanec Sýkora. Znova prečítal jeho znenie a dal 

o ňom hlasovať.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní:11 

Za: 11 

Ing. Rastislav Benčík, Bc. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, 

Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, 

Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci schválili predložený návrh. 

 

Uznesenie č. 3. – II./MOZ/2023 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

I.) schvaľuje na návrh skupiny poslancov vyhlásenie miestneho referenda Obecným 

zastupiteľstvo v Močenku v súvislosti s investičným zámerom ewia, a.s. Tomášiková 64, 831 04 

BRATISLAVA na vybudovanie CCE Šaľa. Referendová otázka znie:  

„Ste za výstavbu Centra cirkulárnej ekonomiky na energetické zhodnocovanie odpadov (spaľovne)  

v katastrálnom území obce Močenok?“ 

 

II.) vyhlasuje miestne referendum nasledovne: 

1. otázka, ktorá sa predkladá oprávneným voličom na rozhodnutie, znie:  

„Ste za výstavbu Centra cirkulárnej ekonomiky na energetické zhodnocovanie odpadov (spaľovne)  

v katastrálnom území obce Močenok?“ 

 

2. miestne referendum sa vykoná dňa 24.6.2023 od 7.00 hod. do 20.00 hod.,  

 

3. oznámenie o vyhlásení miestneho referenda bude vyhlásené dvakrát v obecnom rozhlase, 

zverejnené na úradnej tabuli, na centrálnej elektronickej úradnej tabuli, v teletexte Káblovej Televízie 

Močenok a na webovom sídle obce.  

 

III.) zriaďuje komisiu pre miestne referendum v zložení: 
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1. Ing. Rastislav Benčík 

2. Diana Moravčíková 

3. Silvia Dobrovodská 

4. Mgr. Roman Révay 

5. PaedDr. Lucia Tóthová 

 

Náhradníci:  

1. Ing. Stanislav Šimko 

2.  Renáta Janičová  

3.   Ing. Gabriel Bleho 

 

IV.) určuje komisii pre miestne referendum termín na jej prvé zasadnutie 10. mája 2023. 

 

V.) schvaľuje odmeny zapisovateliek, predsedov, podpredsedov a členov okrskových komisií a 

miestnej komisie pre referendum, ktoré budú hradené z rozpočtu obce. 

 

 

4.  Záver 

 

V závere starosta obce poďakoval poslancom a ostatným prítomným za účasť na zasadnutí Obecného 

zastupiteľstva.  

 

 

 

 

PaedDr. Roman Urbánik  

        starosta obce 

 

 

 

Zapísala: Monika Ternerová  

Močenok, 03. 05. 2023 

 

 

Overovatelia: Ing. Rastislav Benčík ......................................................... 

 

 

 PaedDr. Lucia Tóthová ......................................................... 


